

ISSN 1004-8804

CN 31-1123/C

CHINESE JOURNAL OF
SOCIOLOGY

社会

上海大学主办 1981年10月创刊 双月刊 2021年7月20日出版

SHEHUI
2021-4
第41卷

第三届中国出版政府奖

第二届中国出版政府奖提名奖

中国百强报刊

国家社科基金资助期刊

教育部名刊工程入选期刊

中文社会科学引文索引(CSSCI)源刊

全国中文核心期刊

中国人文社会科学核心期刊

美国EBSCOhost数据库源刊



万方数据

社会

1981年10月创刊

(双月刊)

2021年第4期 | 总第41卷 | 2021年7月20日出版

专题： 礼与制：中国社会理论

周飞舟

1 一本与一体：中国社会理论的基础

曹正汉

30 纵向约束体制

论中国历史上一种思想模型

专题： 生存与伦理：转型中国的劳工社会学

陈航英

69 土客结合：资本下乡的用工机制研究

胡悦晗

96 “打黑工”：经济理性与道义生存的困境

以J厂装配钳工为例

专题： 自尊与爱情：法国传统中的个体情感

曹 帅

126 社会性的扭曲与重塑：卢梭的自尊学说

潘 丹

- 156 自我、革命与爱情:《红与黑》中的“心灵之爱”与
“头脑之爱”

方洪鑫

- 182 现代死亡的道德形构:社会想象与日常实践

阮荣平 焦万慧 郑风田

- 216 社会养老保障能削弱传统生育偏好吗?

执期编辑:张 军

CJS

Chinese Journal of Sociology
(Bimonthly)

Vol.41 | No.4 | July 20th, 2021

ZHOU Feizhou

- 1 *Yiben* and *Yiti*: The Basis of Chinese Sociological Theory

CAO Zhenghan

- 30 The Vertical-Mutual Constraint System: A Historical State Model in China

CHEN Hangying

- 69 The Combination of Local and Non-Local Labor: A Sociological Study on the Employment Mechanism of External Capital in the Countryside

HU Yuehan

- 96 “Working Illegally”: Predicament of Economic Rationality and Moral Existence—A Case Study of J Factory’s Assembly Fitters

CAO Shuai

- 126 Distortion and Reshaping of Sociality: Rousseau’s Doctrine of *Amour-propre*

PAN Dan

- 156 The Self and the Love: “The Love of the Heart” and “the Love of the Mind” in *The Red and the Black*

FANG Hongxin

- 182 Moral Configuration of Death in Contemporary China: Social Imagination and Common Practices

RUAN Rongping JIAO Wanhui ZHENG Fengtian

- 216 Old-Age Social Security and Its Effect on Traditional Birth Preference

Executive Editor: ZHANG Jun